
 

 

 

Medlem af Folketinget Pernille Schnoor (ALT) har den 9. november 2017 stillet føl-

gende spørgsmål nr. S 160 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 160: 

”Hvordan forholder ministeren sig til, at en statslig myndighed, som Sundhedsstyrel-

sen, bruger en undersøgelse, som primært omhandler den mentale trivsel hos gym-

nasieelever, til at tegne et generelt billede af den mentale trivsel hos den danske ung-

dom i dag?” 

 

Svar: 

Jeg noterer mig, at Sundhedsstyrelsens enhedschef for forebyggelse, Jette Jul, i Altin-

get d. 8. november 2017 bl.a. har udtalt følgende ”;…Ϳ vores rapport Mental sundhed 

blandt unge tegner et billede af, at de fleste unge på ungdomsuddannelser har en høj 

grad af trivsel og stort set ingen tegn på mentale helbredsproblemer. Men rapporten 

viser også en masse vigtige nuancer i billedet. Og det er faktisk det, der har været me-

ningen med den. For unges trivsel kan ikke skæres over en kam. Vi skal insistere på 

nuancerne, når vi taler om unge og trivsel – der er nemlig store forskelle unge imel-

leŵ, og derfor kaŶ flere fortælliŶger oŵ uŶge være saŶde på saŵŵe tid.”  
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